
 

 

Brande City er den samlende forening for Brande, samt de omkringliggende 

landsbyer. 

Brande City arbejder for at forstærke sammenholdet og aktiviteterne i området 

yderligere. 

Du undrer dig måske over hvad Brande City egentligt laver?  

Derfor får du hér en liste over nogle af de ting, som foreningen har lavet i løbet af 

2022: 

• Trappe projektet ”Gennembruddet”: Der har været afviklet en række møder 

gennem 2022, med bl.a. borgere, Ikast-Brande Kommune, Grandville, 

Realdania, samt Bestseller. Man er kommet frem til et forprojekt og program, 

som blev præsenteret for borgerne ved et møde i Storegade 34. Hvis projektet 

bliver gennemført som fremlagt, kræver det et finansieringsbehov på ca. kr. 40 

mio.. Der er fra Realdania bevilliget kr. 15 mio., der er tilsagn om kr. 15 mio. fra 

Bestseller, kr. 7 mio. fra kommunen, kr. 1 mio. fra Jens Pedersen og kr. 1 mio. 

fra Axel Månsson. 

 

• Der er blevet afholdt et møde med vores lokalpolitikere, og bestyrelsen fra 

Brande Hallerne, ang. samarbejdsaftalen med kommunen. Borgmesteren blev 

også kontaktet/orienteret. 

 

• Brande City sender hvert år forslag til kommunen vedr. kommende budget. Vi 

havde i år som første ønske at man hvert år afsatte kr. 100.000 til Street Art, 

hvilket blev bevilliget af kommunen. Sidste år have vi fremsat ønske om en 

cykel- og gangsti på Vejlevej ud til Rundkørslen, hvilket også er blevet 

bevilliget, og som man nu er i gang med planlægningen af. 

 

• Brande City har haft et aftenarrangement med spisning og underholdning med 

Sangsild på remisen for medlemmer. En god aften, med fin tilslutning. 

 

• Hvert år i april laver Brande City, i samarbejde med kommunen og DN, 

affaldsindsamling. Der mødte 58 borgere op, og der blev samlet meget affald 

op. 

 

• Til Påske blev der hængt påskeæg op i træerne, og børnene kunne gå på 

bogstavjagt i forretningerne. 

 



 

 

• Brande Marked: Brande City har bevilliget kr. 90.000 til projektet, og i 

samarbejde med Thomas Madsen blev der lavet et meget flot program fra 

onsdag til lørdag. Der var bl.a. Kandis, Børneoptog og musik med bandet Bryan 

Adams Jam og Bomles Venner, modeshow, Fiskeræs, og Brande City kårede 

årets Brandit.  Et fantastisk Brande Marked. 

 

• Udvalget Kultur, Sport &Turisme havde prisuddelinger på Remisen. Brande 

Citys priser blev uddelt til en Sportsperson, Sportsforening, Kulturpris og en 

Turismepris. Der var underholdning mellem uddelingen af priser,- bl.a. 

Grønlandsk hundeslæde og Taekwondo klubben. Festtalen blev holdt af Arne 

Holt. Der var 107 deltagere. En prisuddeling med succes. 

 

• Der er blevet afholdt ”March mod Ensomhed” med Patrick, som går fra Nexø 

til Esbjerg (ca. 2000 km), i samarbejde med Frivilligcentret og Kommunen. 

Efter modtagelsen på torvet, hvor der var mødt mange op, var der fælles 

spisning om aftenen på Center Syd Ørbæklund. Næste morgen var der gratis 

kaffe og rundstykker, hvorefter Patrick blev sendt videre. 

 

• I efterårsferien var byen pyntet op med halmballer og div. til Halloween.  

 

• Brande City støtter brysterne ved lyserød lørdag. Der blev indsamlet BH´er 

som blev hængt op i byen, og der var tombola på Torvet, hvor der var doneret 

90 præmier fra forretninger og andre. Der blev solgt lodder for kr. 14.000, som 

gik til Kræftens Bekæmpelse. 

 

• Vi havde igen i år vores julekonkurrence under mottoet ” Støt de lokale 

butikker”, hvor man kunne vinde et gavekort på kr. 1.000 hver dag i 15 dage.  

En kæmpe succes hvor der var 1035 der deltog i lodtrækningerne. 

 

• Brande Citys Erhvervsgruppe har haft flere virksomhedsbesøg ved bl.a.   

Fasterholt Maskinfabrik, KMC, Månsson og Biomar, samt et foredrag med Jes 

Asmussen, Cheføkonom i Handelsbanken. 

 

• Der er igen blevet lavet 50 nye velkomstpakker, som bliver udleveret fra 

Sydbank. Der har været en fantastisk opbakning fra forretninger og 

virksomheder for at være med i velkomstpakken. 

 

• Der har været dialog med kommunen ang. driften af vores springvand på 

Torvet, samt om pakhuset, da Byrådet har bestemt i deres budget at man vil 

spare og lukke begge dele. Vi har i Brande City bestemt at vi måske godt vil 

drive det videre, men vi vil høre betingelserne først fra kommunen. Vi afventer 

at kommunen inviterer til møde. 

 



• Hjemmesiden for Brande.dk har vi fået lavet helt om, med nyt indhold. Vi har 

haft Tommy Styrbæk til at lave den nye hjemmeside, der er blevet rigtig god. 

Kalenderen bliver styret af Ilse Christensen, sammen med hendes ”kalender-

piger”, og der er lavet en aftale med Remisen om de dele af brande.dk, som de 

fremadrettet tager sig af. 

 

• Der har været afholdt cykelløb igennem Brande. Vi i Brande City ville have flag 

op i hovedgaden, og vi fik samlet 10 personer til at hjælpe. Disse personer blev 

derefter spurgt om de fremover vil hjælpe, når der var opgaver vi skal have 

udført,- hvilket vi fik positivt svar på. De samme personer hjalp også med til at 

opsætte 120 små juletræer i hovedgaden, og pille dem ned igen efter jul. Til 

cykelløbet delte vi også flag ud til de mange der var kommet for at stå langs 

vores hovedgade. 

 

• Street Art: Brande City har igen bevilliget kr. 50.000 til Street Art. 

Vi mener Street Art er et meget stort aktiv for byen, og vi har været i dialog 

med Lions, hvor vi har tilbudt at hjælpe der hvor vi kan. 

 

• Brande City søgte om at få vores torvehandler ind på store torv, hvilket havde 

været et ønske fra torvehandlerne. Vores ansøgning blev godkendt, så 

torvehandlerne fik lov til at holde flytte dag. 

 

• Brande City har fået 5 flotte bænke fra Torben Larsen og Teil Bechmann 

Pedersen, Give Steel. Der har været afholdt en lille reception på Remisen, hvor 

vi sagde tak for gaven. Bænkene bliver placeret således: 1 på torvet, 1 ved det 

gamle sygehus, 1 ved remisen, og så har vi efter lang forhandling fået lov til at 

sætte en op på højen på Brandlund Hede. Når så trappe projektet bliver klar, 

skal der ligeledes en bænk derned. Brande City er meget taknemmelig for 

denne opbakning fra vores lokale virksomheder. 

 

• Peter Stubkjær (tidligere ”Bonus”) har givet tilsagn på kr. 10 millioner til 

Trappe projektet ”Gennembruddet”. 

 

• Juletræstænding blev igen et tilløbsstykke, og der var mødt ca. 600 personer 

op for at se julemanden komme kørende på en fin rød traktor. Juletræet blev 

tændt, og der var underholdning af Loua og Oliver. 

 

 

Er du/I ikke allerede medlem af Brande City, så se på www.brandecity.dk hvordan 

også du/I bliver medlem. 


